
Slovo starosty
Vážení a  milí spoluobčané a  čtenáři 
našeho čtvrtletníku,
předně chci popřát slunné léto, klidnou 
dovolenou, nové zážitky a prázdninový 
odpočinek vám a vašim dětem. 
Okolo nás i v našich malých obcích se 
událo a  děje spousta nového a  pozi-
tivního. Ze zkušeností víme, že ne vše 
se podaří rychle nebo hned. Přesto 
se nám daří dosáhnout vytyčených 
cílů. Některé jsou důležitější pro naše 

žití v  obcích, některé méně důležité. 
Vždy je to otázka pohledu či názoru. 
V  každém případě posouváme kvalitu 
bydlení a žití v Libníči i v Jelmě stále 
kupředu, za což děkuji všem, kterým 
není budoucnost našich obcí lhostejná. 
Nezapomeňte, že máte budouc-
nost svou a  svých dětí v  Libníči a  na 
Jelmu ve svých rukách. Udělejte si 
chvilku v pátek 23. září nebo v sobotu 
24.  září a  přijďte si zvolit zastupitele. 

Zastupitele, kteří mají vaši důvěru 
a  budou pro nás všechny v  obci pra-
covat. Ti ohlídají krásný vesnický ráz 
našich obcí. Rád bych, abyste mohli 
s hrdostí říkat i nadále: „Libníč a Jelmo 
je místo příhodné k životu.“
Těším se na společné setkání na promí-
tání kinematografu bratří Čadíků a na 
Libníčských lázeňských slavnostech.

 Petr Uhlíř, starosta
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Stručné zhodnocení uplynulého období
Za velmi důležité považuji skutečnost, jakým způsobem obce a úřad fungují, protože jsem se mohl jako sta-
rosta v uvolněné funkci věnovat ve volebním období 2018–2022 obecním záležitostem naplno. Odráží se to 
zejména v objemu a kvalitě uskutečněných či stále ještě probíhajících investičních akcí, které jsou převážně 
realizovány za pomoci dotací od různých subjektů. 

Koncem roku 2018 se občané Libníče 
a Jelma dočkali nového víceúčelového 
hřiště s umělým povrchem. Také jsme 
dokončili projektovou dokumentaci 
s nabitým územním řízením na novou 
čistírnu odpadních vod. V  podzim-
ních měsících se povedlo zrekonstru-
ovat zázemí restaurace pro nového 
nájemce hospody. Nemalým potěšením 
pro všechny občany byly podzimní 
a  zimní společenské akce jako vázání 
adventních věnců, mikulášská nadílka, 
setkání seniorů či dětský silvestrovský 
ohňostroj. 

V  roce 2019 jsme si ještě bez covidu 
užili všechny tři dětská odpoledne 
v  rámci zimních plesů. Důležitým 
bodem roku bylo získání kvalitního 
technického zaměstnance pro údržbu 
obce a správu obecního majetku. V let-
ních měsících proběhla oprava fasády 
na budově základní školy. Na podzim 
se započalo s obnovou parku na návsi 
a  nahrazením starých nebezpečných 
líp u dětského hřiště za nové stromy. 
Po letní sezóně se nám povedlo spo-
lečně se sportovci a  hasiči nainsta-
lovat nové mantinely a  oplocení na 
hřišti u  školy. Ještě jsme během roku 
řešili studii proveditelnosti kanalizač-
ního sběrače do Českých Budějovic. 
Z  důvodu časové náročnosti jsme šli 
cestou vlastní centrální čistírny odpad-
ních vod, na kterou jsme již dostali sta-
vební povolení. V prosincových dnech 
jsme se jako každý rok setkali na vázání 
adventních věnců, adventním zpívání 
v  našem kostele, mikulášské nadílce 
i  setkání seniorů. Podzimní komento-
vaná procházka po opravených a obno-
vených křížkách v  okolí obcí byla 
hojně chválená. Nesmím opomenout 
kvalitní spolupráci s Domovem Libníč 
a  CSS Empatie, kterou jsme podpořili 
i  finančně. Spolupráce s  péčí o  naše 
opatrované funguje velmi dobře.

V  průběhu roku 2020 bylo hlavním 
tématem vypovězení smlouvy o  spá-
dovosti ZŠ městem Rudolfov, a to pro 
Libníč i ostatní okolní obce. Znamená 
to, že nám ZŠ Rudolfov negarantuje 
přijímání našich dětí do základní školy, 
proto jsme se začali vážně zabývat 
tímto důležitým problémem. V  první 
řadě jsme upravili Strategický plán obce 
a  následně jsme toto téma zahrnuli 
do plánů a  Strategického rámce MAP 
a  ITI. Začalo se s  přípravou odkupu 
pozemku vedle stávající budovy ZŠ Lib-
níč (dnešní MŠ). Ještě před nástupem 
covidu v  zimních měsících jsme stihli 
uspořádat všechny plesy s  dětskými 
představeními. Poté se veškerý spole-
čenský život zastavil, ale naši práci to 
neomezilo, ba mohli jsme v  klidu zre-
konstruovat vnitřní prostory restau-
race za podpory dobrovolnické práce 
občanů. Ani covid nezastavil další 
práce jako například výsadbu stromů, 
tentokrát v  parku u  kostela, nebo 
opravu výtluků v komunikacích v Lib-
níči a  Jelmu. Také jsme se pustili do 
rekonstrukce topení v kulturním domě 
a  výstavby zázemí pro našeho tech-
nického pracovníka. Během letních 
prázdnin 2020 jsme vypsali společně 
s krajským úřadem výběrové řízení na 
novou ředitelku naší mateřské školy. 
Díky naší aktivitě, aby se informace 
o výběrovém řízení dostala do širokého 
povědomí, mělo zájem na tuto pozici 
nastoupit 5 kandidátek. Do řízení se 
přihlásily nakonec 3 zájemkyně. Výbě-
rová komise vybrala nejvhodnějšího 
kandidáta. Nová paní ředitelka MŠ je 
pro naši obec výhrou a velkým příno-
sem, o  čemž jsme se za uplynulé dva 
roky několikrát přesvědčili. Po uvolnění 
nařízení jsme o prázdninách stihli jako 
každý rok uspořádat promítání kine-
matografu bratří Čadíků a  slavnosti 
obce se soutěží SDH o pohár starosty. 
Velmi důležitou akcí pro rok 2020 byl 
výběr dodavatele na výstavbu nové 

aktivační čistírny odpadních vod pro 
Libníč – nejvýhodnější nabídku dala 
firma Čevak a.s. I  drobnější investice 
jako pořízení klimatizace do prodejny 
potravin, oprava centrálního kříže 
a  sochy sv. Jana Nepomuckého nebo 
II. etapa podzimní výsadby stromořadí 
okolo místní komunikace v Jelmě jsou 
pro nás všechny přínosem. Všechny 
investice v  roce 2020 byly podpořeny 
různými dotacemi. 

Během zimních měsíců roku 2021, 
kdy nás opět zužoval covid, jsme nele-
nili a pracovali jsme na různých žádos-
tech o  dotace pro naši obec. Mnoho 
z  nich bylo úspěšných, např. téměř 
500 000 Kč na pořízení nového traktoru 
pro údržbu obce, na III. etapu výsadby 
ovocných a  dalších stromů okolo 
komunikací, výměnu starého kotle za 
nový kondenzační v prodejně potravin 
aj. Na doplnění ČOV pod lesem o odka-
lovací nádrž jsme získali dotaci ve výši 
280 000 Kč. Z další dotace jsme zařídili 
výměnu podlah v naší mateřské školce 
a  pořídili jsme interaktivní tabuli. 
Během roku 2021 jsme také připravili 
podklady pro zapsání Lipové aleje od 
Pávků ke Schwarzovu rybníku jako 
významného krajinného prvku (VKP). 
Jednání na odboru životního prostředí 
Magistrátu města České Budějovice 
proběhlo úspěšně. Během roku se nám 
podařilo i přes velké složitosti s mnoha 
spoluvlastníky odkoupit pozemek pro 
výstavbu nové budovy školy. Také 
zakoupení pozemku s  budovou býva-
lého vepřína v  centru Libníče je důle-
žitým krokem pro další rozvoj obce. 
Úspěšně byly odkoupeny pozemky 
důležité pro vybudování komunikace 
před Libníčí (DI 27) pro novou lokalitu 
ZTV Nad Hřbitovem. Největší inves-
tiční událostí nejen roku 2021 bylo 
dokončení výstavby centrální akti-
vační čistírny odpadních vod a její uve-
dení do zkušebního provozu v celkové 

hodnotě 11  506 834 Kč. Naše aktivita 
pro rozšíření budovy školy o  půdní 
vestavbu dvou tříd nebyla zatím pod-
pořena žádným dotačním titulem, ale 
i  tak je to pro nás stále priorita. Na 
podzim a koncem roku 2021 se rozjit-
řily vášně okolo možnosti výstavby 
nové MŠ a otevření I. stupně ZŠ. Jsem 
přesvědčen, že v rámci rozvoje obce se 
budeme muset touto otázkou aktivně 
zabývat v  dalším plánu do budoucna. 
Během roku se nám podařilo uspořádat 
několik společenských akcí: promítání 
kinematografu bratří Čadíků, Libníč-
ské lázeňské slavnosti či mikulášskou 
nadílku tentokrát na návsi obce. 
V  neposlední řadě se podařilo založit 
krásnou tradici vítání občánků, která 
se připravovala po delší dobu, avšak 
díky covidu jsme ji mohli uskutečnit až 
v listopadu 2021. 

I  v  roce 2022 jsme aktivně pracovali 
na přípravách dalších aktivit a  inves-
tičních akcí, pro které chceme získat 
některé dotační tituly. Již delší dobu 
plánujeme a  nyní máme projekt vč. 
stavebního povolení na stezku do 
Hůr pro pěší a  cyklisty. Komunikaci 
z Libníče do Úsilného se po delší době 
podařilo zprojektovat a  požádali jsme 

o stavební povolení. Akce prodloužení 
a  rekonstrukce chodníků na začátku 
Libníče včetně přechodových míst 
a  osvětlení bude během léta zprojek-
tována a  bude také vydáno stavební 
povolení. V letošním roce se nám poda-
řilo vrátit se ke kultuře obce, když jsme 
společně se sportovci a SDH uspořádali 
společenský ples. Promítání kinemato-
grafu bratří Čadíků proběhne na návsi 
v termínu 23.-27. července. Obecní Lib-
níčské lázeňské slavnosti se uskuteční 
společně se soutěží hasičů o pohár sta-
rosty obce 20. srpna. Podzimní kulturu 
budeme opět organizovat v tradičních 
termínech. 

Letos se podařilo získat další dotace, 
například na dodávkový automobil 
pro SDH vč. přívěsného vozíku. Dále 
budeme instalovat po obci naučnou 
stezku lázeňství v Libníči, na což jsme 
získali dotaci v  hodnotě 285 560 Kč. 
Výstavba dalších stromořadí, tentokrát 
okolo polních cest, v hodnotě 250 000 
Kč je plně hrazena z dotace Národního 
programu životního prostředí a  pro-
běhne v podzimních měsících. V letoš-
ním roce jsme doplnili další techniku 
pro údržbu obce o kontejnerový nosič 
a  kontejner, čelní nakladač, zametač 
a  zimní posyp. Technika je částečně 

hrazena z dotací a částečně z obecního 
rozpočtu. Velmi důležitým bodem pro 
klidný rozvoj obce je dohoda o  spo-
lupráci při výstavbě nové komuni-
kace DI 27 před Libníčí, obslužné pro 
novou lokalitu rodinných domů Nad 
Hřbitovem. Již několik let je mimo-
řádným přínosem nejen pro rodiče 
dětí dojíždějících do ZŠ Rudolfov naše 
školní autobusová doprava organizo-
vaná v  rámci Dobrovolného svazku 
obcí POD BABOU, který kvalitně pra-
cuje na našem regionu obcí Jelmo, Lib-
níč, Hůry, Adamov a Jivno. I nadále se 
budeme snažit rozšířit autobusové spo-
jení do Českých Budějovic. V  podzim-
ních měsících letošního roku bude zko-
laudována naše nová ČOV a  spuštěna 
do provozu.

Zde si dovolím malou vsuvku a apel: 
Prosím ty, kteří dlouhodobě v  našich 
obcích žijí a  nejsou přihlášeni k  trva-
lému pobytu, přihlaste se. Jedině tak „za 
vás“ ze státního do našeho společného 
obecního rozpočtu připutují finanční 
prostředky. Zároveň děkuji všem pod-
porovatelům, sponzorům, donátorům 
a  občanům, kteří naši obec podporují 
a zajímají se, jak mohou pomoci.

  Petr Uhlíř, starosta

Volby do zastupitelstev obcí 2022
Volby do zastupitelstev obcí se uskuteční 23. a 24. září 2022. 

Termín konání: 
23. 09. 2022 od 14:00 do 22:00
24. 09. 2022 od 8:00 do 14:00
Volební místnost: Obecní úřad Libníč, 
Libníč 85, Libníč 373 75 

Hlasovací lístky budou voličům doru-
čeny do schránek nejpozději 3 dny 
před volbami.

V případě, že ztratíte/neobdržíte hla-
sovací lístky, budete mít ve volební 
místnosti k dispozici nové hlasovací 
lístky v  kompletní sadě. Tímto Vás 
žádáme o  spolupráci, abyste měli 
řádně označené Vaše nemovitosti čís-
lem popisným na viditelném místě 

a přístupné poštovní schránky. V pří-
padě, že nebude k dispozici poštovní 
schránka, obálky s hlasovacími lístky 
nebudou doručeny. 

Přenosná volební schránka
Volič může požádat ze  závažných, 
zejména zdravotních, důvodů obecní 
úřad a  ve  dnech voleb okrskovou 
volební komisi o  to, aby mohl hlaso-
vat mimo volební místnost, a to pouze 
v  územním obvodu volebních okrsku, 
pro který byla okrsková volební komise 
zřízena. V  takovém případě okrsková 
volební komise vyšle k  voliči dva své 
členy s  přenosnou volební schránkou, 
úřední obálkou a hlasovacími lístky.

Zažádat můžete
 » telefonicky na čísle 601 504 014  
– Denisa Tischlerová

 » písemně Obec Libníč, Libníč 85, 
 » 373 71 Libníč
 » elektronicky na email: obec@libnic.cz

Ve všech těchto případech Vás žádáme 
o uvedení celého jména, data narození, 
adresy a telefonního kontaktu.

 
Kontakt na okrskovou volební komisi 
Libníč
Volební místnost - Libníč 85, 
373 71 Libníč – 601 504 014

OÚ Libníč
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Obecní úřad Libníč 
Oficiální název: Libníč E-mail/web: obec@libnic.cz, www.libnic.cz 

Přidružené 
části: Jelmo Datová schránka: sm5bw22

Adresa: Libníč 85, 373 
71 Libníč 

Číslo účtu: 
35320231/0100 – Komerční banka a.s.
94-5017231/0710 – Česká národní bankaIČO: 00581445

Pověřenec pro ochranu osobních údajů: JUDr. Ing. et Ing. Roman Ondrýsek, Ph.D., MBA, tel. 703 140 006, 733 281 378, 
email: gdpr@scholaservis.cz, ID datové schránky5b36car

Úřední hodiny

Pondělí 14:00 – 18:30 výběr poplatků, Czech point, příjem a podání žádostí, legalizace, vidimace

Středa 14:00 – 17:00 výběr poplatků, Czech point, příjem a podání žádostí, legalizace, vidimace

Jednání se starostou po telefonické dohodě kdykoliv.

Obecní úřad Libníč
jméno funkce kontakt oblasti a úkoly

Uhlíř Petr starosta +420 724 164 288,  
pouze volat, ne SMS vyplývající ze zákona o obcích

Jiří Klimeš místostarosta +420 724 164 280
pouze volat, ne SMS Obecní zeleň, odpady, MŠ Libníč

Tischlerová 
Denisa administrativa obec@libnic.cz

+420 601 504 014
příjem, podání žádostí dle zákona č. 106/1999 Sb.
administrativa, pokladna, Czech point

Zastupitelstvo obce Libníč

jméno oblasti a úkoly

Uhlíř Petr vyplývající ze zákona o obcích

Jiří Klimeš Obecní zeleň, odpady, MŠ Libníč

Milan Pouzar Předseda finančního výboru, člen kontrolního výboru

Daniel Průša Předseda kontrolního výboru

Zdenka Jášová Předseda kulturního výboru, členka kontrolního výboru

Josef Štícha Člen finančního výboru, člen kontrolního výboru

Petr Klabouch Člen finančního výboru, člen kontrolního výboru

JUBILANTI 2022
Od července do září 2022 oslaví své životní jubileum 
tito občané Libníče a Jelma:

Červenec:
Hajný Jiří
Ivančic Jiří

Září:
Lískovec Karel

Narozeniny, to je den, kdy se zastavíme a  vybavíme 
si všechny krásné okamžiky, které jsme prožili, uvě-
domíme si, jak jsme vděčni za všechna ta přátelství 
a lásku, co nás potkala, ať i další rok přinese ještě více 
radosti a důvodů ke štěstí!

Blahopřejeme všem jubilantům a  přejeme pevné 
zdraví, hodně štěstí a osobní pohody.

Obecní úřad Libníč

Aktuality
Oprava komunikací
Během léta a  podzimu budeme opravovat nejvíce zničené 
části komunikací i přesto, že jsme nezískali dotaci na gene-
rální rekonstrukci některých komunikací v Libníči. 

Žádáme občany o  shovívavost u  opravovaných částí – 
uzavírky budou vždy označeny. Děkujeme.  

Stezka z Libníče do Hůr
Byla nám předána projektová dokumentace na stezku z Lib-
níče do Hůr a  v  průběhu prázdnin bude vydáno stavební 
povolení. Následně budeme žádat o dotaci na tuto investici 
od Státního fondu dopravní infrastruktury nebo z Integro-
vaného regionálního operačního programu ITI. 

Stezka povede při pravé straně z Libníče do Hůr a bude 
napojena na hůrském katastru u  Envisanu a.s., kde plá-
nují Obec Hůry, Lašek s.r.o. a Envisan a.s. vybudovat zbytek 
stezky do Hůr.  

Naučná stezka „Lázeňství“
K umístění je nyní připraveno 9 naučných tabulí po obci Lib-
níč. Tabule budou stát u významných míst a oficiální odha-
lení proběhne v  rámci Libníčských slavností. Na hlavním 
výchozím bodu budou reliéfy dvou významných osobností 
z  Libníče. Součástí tabulí bude i  QR kód, pod kterým lze 
dohledat více informací, fotografií i videí.

Projekt byl finančně podpořen v rámci plnění cílů Komunitně 
vedeného místního rozvoje MAS Hlubocko-Lišovsko v celkové 
výši dotace 285 560 Kč. Na vzniku se podíleli: Agentura Kul-
tur – Kontakt Miroslav Mareš, pan Jaroslav Zeman, senátor 
Ladislav Faktor, Virtual Lab s.r.o. a Obec Libníč. 
Děkujeme za podporu a spolupráci na realizaci.

Veřejné osvětlení v Jelmě
Z  důvodu zrušení umístění nadzemního vedení elektrické 
sítě od E.ON jsme nuceni veřejné osvětlení umístit do zem-
ního výkopu jako novou elektrickou síť vedle komunikací. 
V  letošním roce proběhne I. etapa v  délce cca 150 metrů 
s třemi lampami. Další etapa je připravována na příští rok. 
Bohužel na tuto akci není vypsán žádný dotační titul, proto 
ji obec bude hradit z vlastních zdrojů.

Generální rekonstrukce silnice III. třídy
OD srpna do konce roku 2022 je plánována generální rekon-
strukce silnice III. třídy z Jelma za Libníč. V rámci vyjádření 
a  udělení souhlasu obce byl stanoven závazek minimálně 
10 let do vozovky nezasahovat žádnými výkopy. Bohužel 
budeme muset do konce léta počítat s dopravním omezením 
v našich obcích.

Dětské hřiště na návsi
Jelikož nám nebyla poskytnuta dotace na obnovu dětského 
hřiště na návsi, pustíme se do této plánované rekonstrukce 
v omezeném rozsahu. Prioritou pro nás je bezpečnost dětí, 
což znamená oplocení stávajících hracích prvků nízkým 
živým i pevným plotem s vrátky a dále pak výměna dopa-
dové plochy. V  dalších letech budeme postupně pokračo-
vat dle projektové dokumentace a znovu žádat o dotace na 
zkvalitnění dětského hřiště.

Obec Libníč

L á z e ň s t v í  v   L i b n í č i1

Textové a obrazové zpracování panelů – Jaroslav Zeman
Grafi ka – Pavel Jaloševský

Zpracování QR kódů - Virtual Lab. Texty namluvil Agentura Kultur 
– Kontakt Miroslav Mareš  ve studiu Ladislava Faktora

Foto zpracovala obec Libníč
Tisk – EM Grafi ka

Projekt byl podpořen v rámci plnění cílů Komunitně vedeného 
místního rozvoje MAS Hlubocko-Lišovsko.

Použité zdroje, literatura a fotografi e:
F. Fencl – Lázně Libnič s okolím, J. V. Bouchal – Paměti Libniče, 

J. Novotný – Tajemství křížů Libniče a Jelma, D. Kovář – Lázeňství 
na Českobudějovicku, J. Ivanega – Vrchnostenská sídla na panství 

Hluboká nad Vltavou za Adama Františka ze Schwarzenbergu 
(1703–1732), H. Nováková – Jelmo, místo příhodné k životu, 
Š.Vošická – Umělecký mecenát jako nástroj reprezentace 

českobudějovické rodiny Zátků.

LEGENDA:
1. Bezdíčkova vila
2. Čertí kova vila
3. Sv. Jan Nepomucký
4. Zátkova vila
5. Kostel Nejsvětější Trojice
6. Schwarzenberská myslivna
7. Lázně
8. Vila Gabriela
9. Libníč v době 
francouzských válek
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Bezdíčkova vila

Dvě původně selské usedlosti na severní 
straně návsi (čp. 12 a 13) vykoupil v letech 
1852 a  1860 budějovický kupec Hynek 

Zátka a spojil je do jednoho statku. Získal i další 
pozemky, a  rozšířil tak zemědělské zázemí na 
108 hektarů. Počítal s těžbou vápence, z čehož 
nakonec sešlo, stejně jako z podnikání v lázeň-
ském oboru. 

Hynkovi dědicové se nechtěli věnovat hos-
podářství a  majetek opět rozprodali. Spojené 
usedlosti čp. 12 a 13 od Zátkových koupil v roce 
1888 Jan Bezdíček, dřívější hospodářský správce 
hraběte Kinského v Hospozíně u Velvar. Téměř 
šedesátiletý činorodý muž se tady usadil s man-
želkou Františkou a začal zvelebovat vlastní hos-
podářství. Vytvořil dobře fungující „miniaturu“ 
panského velkostatku, k níž si dokonce postavil 
reprezentativní sídlo: roku 1896 vyrostla v nároží 
dvora pěkná vila s dvoupatrovou hranolovou věží. Ta je umístěna přímo v ose příjezdové komu-
nikace od Českých Budějovic, což pohledově zdůrazňuje význam a působivost vily. 

Kolem přelomu 19. a 20. století žilo v obytných místnostech dvora kromě majitelů ještě dalších 
26–28 osob, což byly rodiny dělníků, nádeníků a drobných řemeslníků, zaměstnaných na Bezdíč-
kově statku. 

Jan Bezdíček, podobně jako Zátka, neměl nástupce, který by se osobně věnoval hospodářství. 
Po jeho smrti převzal roku 1908 majetek syn Jaroslav, postoupil jej tchánu Iglerovi, pak dvůr kou-
pili manželé Filipovi a konečně v roce 1916 Vincenc Hönig. Řádně zde hospodařil, sžil se s prostře-
dím obce a byl v letech 1923–1935 starostou Libníče. Po druhé světové válce došlo ke znárodnění 
statku, sám V. Hönig zemřel v roce 1947. Paní Hönigová byla jakožto velkostatkářka odsouzena 
v roce 1951 k dvouletému vězení.

V sousedství bývalé Bezdíčkovy vily byla v 70. letech 20. století postavena budova restaurace 
a dnešního obecního úřadu.

Ta studnice prejští a vyskytuje se na jedné pohodlné a přístupové rovině, v nižto se 
nětco podobného, co v egerské studnici vesele spatřuje: kterak totižto jakési stkvělé 
bublinky na spůsob překrásných perliček vzhůru poskakují, a z té příčiny také 
perličky slují. Voda též studnice zdá se býti podle své přirozené barvy jako modro-
bledá, podle své první povahy ale a vlastnosti studená jest, ne teplá, však tak, že 
nikdy žádným jakkoli velikým mrazem v led uvedena býti nemůže, nýbrž vždy i v čas 
tuhé a studené zimy bez ledu bývá…

JOHANN FRANZ LÖW VON ERLSFELD
HYDRIATRIA NOVA

“

„

Ze všech lázeňských míst na Českobudějovicku se Libníč může 
pochlubit nejpodrobnějším zpracováním své lázeňské historie. 
Nedaleko osady, v údolí s četnými pozůstatky někdejší rušné 
hornické činnosti, vyvěral pramen, známý možná už horní-
kům v 16. století, kterému okolní obyvatelstvo přisuzovalo lé-
čivou moc. Nazývalo ho „Dobrou“, ale podle nelibého zápachu 
i „Smradlavou“ vodou. 

Poté, co na vlastní kůži účinky poznal i hejtman hlubockého pan-
ství Matěj Řehoř Hosínský, podal dne 4. září 1681 zprávu knížeti 
Janu Adolfu I. ze Schwarzenbergu. Ten zde ještě téhož roku ne-
chal postavit dřevěné zařízení ke koupelím. 
Na kvalitu vody si nechal vypracovat důkladný rozbor u děkana 
lékařské fakulty, trojnásobného doktora Johanna Franze Löwa 
(Jana Františka Lva), rytíře z Erlsfeldu. 

Nejprve se do prozkoumání polohy a dostupnosti pramene vzhle-
dem k  jeho okolí, blízkosti vesnice i okolních lesů pustil sám. 
Poté si k podrobnému bádání přizval komisi odborníků, aby po 
podrobném zkoumání „vzezřením, koštováním, voněním, dotý-
káním a užíváním“ mohl prohlásit, že nejvýznamnější složkou 
kyselky byla síra, další příměsi vody tvořily sanytr, kovy, soli 
a různé olejnaté látky. 

Historická pohlednice (pol. 19. století)

Poděkování

Rádi bychom touto cestou poděkovali všem, kteří nám 
pomáhali a  nadále pomáhají. Veškeré pomoci si velmi 

vážíme. Ať už se jedná o rychlý zásah dobrovolných hasičů, 
materiální pomoc od obce, poskytnuté zázemí u sousedů či 
obcí uspořádanou sbírku. Bylo pro nás velkým překvape-
ním, jaká částka se díky lidem z Libníče dala dohromady. Je 
hezké vědět, že i v dnešní době je stále hodně lidí, kteří jsou 
ochotní pomáhat. Ještě jednou všem moc děkujeme a už teď 
se moc těšíme, až se vrátíme zase mezi vás.

Petr, Hanka, Matyášek, Kubík a Tobiášek Iralovi
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Mobilní Rozhlas
Vážení občané,
spustili jsme pro vás službu MUNIPOLIS / Mobilní Rozhlas, 
díky které vás nyní budeme efektivně informovat přímo do 
vašeho telefonu. Přihlaste se k odběru informací a už nikdy 
nezmeškáte důležité novinky a  upozornění z  naší samo-
správy. Informace podle vašich zájmů vám budeme posí-
lat e-mailem, SMS nebo jako zprávu do aplikace. Služba je 
zdarma!

Co vám přihlášení do MUNIPOLIS přináší?
 » Upozornění na krizové události – výpadky energií, blížící 
se vichřice, dopravní uzavírky, varování před podomními 
prodejci, apod.

 » Novinky a důležitá upozornění z úřadu - poplatky, obecní 
zpravodaj, digitalizované hlášení z amplionů, atd

 » Pozvánky na kulturní a sportovní akce
 » Možnost vyjádřit svůj názor v online anketách
 » Mobilní aplikaci samosprávy s užitečnými funkcemi

V registračním procesu si sami můžete nastavit, jaké typy 
informací vás zajímají (např. kultura, doprava, majitelé zví-
řat). Doporučujeme vyplnit vaše telefonní číslo a ulici, aby-
chom vás mohli rychle varovat v případě nečekaných udá-
lostí (např. havárie vody, přívalové deště atd.) Vaše údaje 
jsou v bezpečí a v souladu s GDPR.

PŘIHLASTE SE K ODBĚRU INFORMACÍ: 
https://libnic.munipolis.cz/registrace

Registrovat se můžete také osobně přímo na našem úřadu - 
rádi vám pomůžeme.

Oficiální aplikaci MUNIPOLIS / Mobilní Rozhlas naší 
samosprávy si můžete stáhnout přímo na App Store nebo 
Google Play. Poté si stačí přidat naši obec a budete mít infor-
mace vždy po ruce.

Divadlo Divoloď
Na prvního máje nejen, že byl lásky čas, ale do Libníče přijelo 
i divadlo Divoloď na pozvání obce. Na pohádku O kůzlátkách 
se nakonec seběhlo spoustu dětí, a  tak si to užili všichni 
včetně rodičů.
Budeme se těšit, až zase s pohádkou divadlo připluje. 

Obec Libníč

Hornické slavnosti 
v Rudolfově

I v letošním roce jsme přijali milé pozvání od města Rudol-
fov na Hornické slavnosti. Zástupci obce se s obecní stan-

dartou zúčastnili slavnostního průvodu, ve kterém naši 
obec reprezentovali a na pódiu ji pak podobně jako zástupci 
ostatních obcí představili. 

Letošní program Hornických slavností byl velmi bohatý 
a mimo zastavení u Hornického muzea, kde lze zhlédnout 
rudolfovský živý betlém, byl letošní program rozšířen o pře-
kvapení. Tím bylo odhalení kašny na Královském náměstí. 
Velmi děkujeme Společnosti přátel Rudolfova z. s. za skvě-
lou kulturní událost, kterou si přijelo užít mnoho Libníčáků.

Obec Libníč

Zahájení kulturní sezóny 
v Libníči

Již podruhé, takže s tradicí jsme kulturní sezónu v Libníči 
otevírali s živou hudbou na návsi. 
Po covidových pauzách si přišlo užít muziku a skvěle chla-

zené pivo spoustu sousedů i přespolních. 
Občerstvení zajistila hospoda Pod Kaštanem, za což jí 

patří velké díky. K poslechu zahrála kapela Garance ve skvě-
lém složení a s repertoárem, který zvedl většinu hostů z lavic 
k tanci.
Tak zase za rok!

   Obec Libníč
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Úklid komunikací

V polovině května proběhla v rámci úklidu komunikací po zimě zkouška a zároveň premiéra nového nástavce na zame-
tání silnic, který ve vybavení pro úklid obce velmi scházel. 

Již druhým rokem je obec soběstačná v dosékání stok v rámci místních a účelových komunikací v katastru obcí Jelmo 
a Libníč, a to díky ramenové příkopové sekačce přípojné za traktor. 

Děkujeme nejen touto cestou za skvělou údržbu obce našemu zaměstnanci Ludvíkovi.

Obec Libníč

Jarní úklid obce

Dne 20. 4. 2022 se opět konal hromadný úklid obce. Sraz 
všech dobrovolníků byl na návsi u hospůdky. Naši Sop-

tíci popadli hygienické rukavice a  plastové pytle a  vydali 
se na cestu. Děti se rozdělily do třech pracovních skupin, 
díky čemuž jsme byli schopni uklidit více míst. Jedna sku-
pina se vydala po návsi a  dolů k  rybníku Schwarz, druhá 
skupina šla kolem hřbitova na Cech a pak zpět ulicí U Lesa 
a třetí skupina se vydala uklidit Jelmo. Pytle jsme nechávali 
podél cesty. Ty pak vyzvedla další skupina jedoucí na káře. 
Společně jsme posbírali všechno, co do čisté obce nepatří, 
odpadky, plasty, plechovky, papírky i nedopalky od cigaret.

Snahy všech, kteří chtějí vytvořit příjemné a  čisté pro-
středí kolem nás, si velice ceníme. Děkujeme všem, kteří při-
šli a s úklidem pomohli. Budeme se těšit zase příští rok.

Nákup techniky a kontejneru 
na údržbu obce

Obec Libníč získala finanční dotaci ve výši 220 000 Kč 
v  rámci Programu obnovy venkova Jihočeského kraje 

v roce 2022 od Jihočeského kraje na nákup techniky a kon-
tejneru na údržbu obce. Kontejner a kontejnerový nosič je 
již plně využíván. Věříme, že tento nákup nám usnadní práci 
a manipulaci při údržbě obce. 
Děkujeme.

Obec Libníč

  2020 2021

1. čtvrtletí 3,569 3,786

2. čtvrtletí 4,929 14,370

3. čtvrtletí 5,319 5,744

4. čtvrtletí 4,978 9,330

Celkem 18,795 t 33,230 t 

Děkujeme, že třídíte odpad.
  Obec Libníč

Tříděný odpad
Přehled kolik tun obec Libníč vytřídila v porovnáním z pře-
chozím rokem.

OŘEZ STROMŮ

V  naší obci probíhala v  polovině měsíce června údržba 
vzrostlých stromů. Údržba byla provedena odbornou 

arboristickou firmou, která koruny stromů prořezala od 
suchých a nebezpečných větví. Údržba sebou přinesla mírné 
dopravní omezení, které naštěstí moc nekomplikovalo 
dopravu v obci. 

  Obec Libníč
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Dětské odpoledne

V  neděli 5. června odpoledne se libníčská náves zcela 
zaplnila dětmi. Nejen děti ale i rodiče si přišli zasoutěžit, 

pobavit se a užít si společně dětské odpoledne, které připra-
vila obec a hudební skupina Doremi. 

Mile nás potěšila velká účast a  zábavná atmosféra, pře-
devším při soutěžích, ve kterých překonávali své možnosti 
i  rodiče – například při kroužení obručí v  pase. Musíme 
uznat, že plno maminek předvedlo skvělé výkony. 

Jako už tradičně občerstvení zajistila hospoda na návsi, za 
což patří díky Davidovi a Lukášovi.

Budeme se těšit, až se zase sejdeme při nějaké milé příle-
žitosti příště. 

Obec Libníč

Domov se zvláštním režimem 
Domova Libníč a Centra sociálních služeb Empatie
Přicházíme s další zprávou ze života Domova Libníč.

Přišlo jaro a s ním ožila i naše zahrada. Po roce jsme se opět 
pustili do pěstování zeleniny, ovoce a okrasných květin 

a zřídili jsme nové záhony. Nemálo klientů se pak účastnilo 
odpoledních posezení na zahradě, s  rozhovorem a  příjem-
nou náladou. Krásné počasí nás k tomu doslova zvalo.

Stejně tak jsme po dlouhé pauze začali vyrážet i na výlety 
do Českých Budějovic. Zaměstnanci zde pomáhali klientům 
zajišťovat nákupy, případně s  nimi navštěvovali i  místní 
restaurace nebo cukrárny.

Pravidelně jsme začali jednou týdně jezdit na plavání do 
bazénu Lázní Aurora v Třeboni. Zde si klienti nejen zapla-
vou, ale užijí si i perliček nebo se projedou na tobogánu. 

Rozšiřuje se nám skupinka cyklistů a zvýšený je i počet 
skupinových a individuálních vycházek po okolí Libníče. 

I  nadále pravidelně každé úterý připravujeme slané 
i  sladké pečivo do naší tréninkové kavárny a  snažíme se 

v  pěkném počasí trávit odpolední čas zpíváním s  kytarou 
a posezením právě před kavárnou na nově upraveném dvoře. 

Každý pátek pořádáme diskotéky a navštívila nás hudební 
skupina 5P. V neposlední řadě se na nás přišli podívat v rámci 
canisterapie i psi z výcvikového centra Hafík.

Koncem května jsme absolvovali celodenní výlet do Písku. 
Zde si klienti prohlédli úchvatné sochy z  písku, navštívili 
kavárnu, muzeum a některé obchody. Také hodně zavzpomí-
nali, neboť mnozí z nich mají k Písku vřelý vztah. Samotná 
cesta vlakem byla pro naše klienty obrovským zážitkem. 
Mnoho dojmů a několik nachozených kilometrů bylo záru-
kou kvalitního spánku každého účastníka zájezdu. 

V Libníči dne 2. 6. 2022, Michal Jirousek, zaměstnanec akti-
vizačního týmu domova se zvláštním režimem
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Sociálně terapeutické dílny 
Domova Libníč a Centra sociálních služeb Empatie

Se nachází v  historické budově bývalých schwarzen-
bergských lázní v  obci Libníč. Poskytují ambulantní 

službu osobám, které mají sníženou soběstačnost z důvodu 
zdravotního postižení a nejsou z tohoto důvodu umístitelné 
na otevřeném ani chráněném trhu práce. Klientům posky-
tují dlouhodobou a pravidelnou podporu, která vede k roz-
voji sociálních dovedností, soběstačnosti, samostatnosti, 
k  získání a  udržení pracovních návyků a  dovedností pro-
střednictvím sociálně pracovní terapie. 

V  rámci pracovní terapie klienti mohou navštěvo-
vat 4 dílny. V  truhlářské dílně pracují se dřevem, překliž-
kou a drátky, učí se broušení, řezání pilkou, vypalování do 
dřeva, vrtání, natírání nebo lakování. V kreativní dílně kli-
enti pracují s  keramickou hlínou a  kreativními potřebami 
všech možných typů od kreslení předlohy pastelkami po 
malování obrazů akvarely na plátno. V ateliéru šití a pedigu 

klienti pracují s pedigem, šénou, přírodními provázky a dal-
šími přírodninami, ale učí se zde také pracovat se šicím stro-
jem. Nejnovější dílnou je zahradní, kde klienti nacvičují pra-
covní dovednosti při péči o zahradu, záhonky i rozlehlý park 
v areálu, kde se starají o živou přírodu od výsadby přes zalé-
vání, pletí, zastřihování až po úklid související s hrabáním 
listí a  odklízením sněhu. Dílny jsou vybaveny elektrickým 
i ručním nářadím a zařízením (keramická pec, stříkací pis-
tole na glazury, brusky, vrtačky a drobné nástroje). V dílnách 
je klientům poskytována dlouhodobá a pravidelná individu-
ální pomoc a podpora odborně proškolenými zaměstnanci 
tak, aby každý měl možnost uplatnit, případně rozvíjet své 
pracovní návyky a dovednosti.

V Libníči dne 2. 6. 2022, Petra Řežábková, vedoucí služby 
sociálně terapeutické dílny

Velikonoční zpívání
V  sobotu 16. 4. 2022 odpoledne se na uvítání jara 
konalo v našem kostele Nejsvětější Trojice vystoupení 
místních dětí. Taková událost se uskutečnila po delší 
době kvůli pandemii covidu. 

Vystoupení uspořádala skupina místních žen z  inicia-
tivy Růženy Lískovcové, pod odborným vedením Aleny 

Paroubkové a Věry Šlemendové a ve spolupráci s místními 
hasiči.

Děti vystupovaly sborově i  sólově: Tadeáš Zeman a  Jan 
Vávra s recitací, Sára Vosolová na flétnu, Kamila Jášová na 
kytaru a  se sólovým zpěvem, Bára Votrubová na klarinet, 
Sofie a Margarita Kovtun na kytaru a klávesy, Michaela Kol-
ková pak na kytaru zahrála Měsíční sonátu.

Vystoupení se všem povedlo a  publikum všechny oce-
nilo potleskem. Na konci vystoupení dostaly děti za odměnu 
drobné dárky s  velikonoční tematikou. Akce se zúčastnil 
i  starosta obce, který na závěr poděkoval kyticí paní Lís-

kovcové za dlouholetou 
spolupráci.

Po skončení vystou-
pení pokračovala akce 
před kostelem občer-
stvením, za které děku-
jeme místním ženám. 
Pohoštěni byli všichni 
přítomní, děti i dospělí.

 Lískovec Karel

DEŠTĚ A SNĚHY V LIBNÍČI
ROK litrů / m2 cm sněhu
2011 630 18
2012 774 59
2013 698 48
2014 601 9
2015 476 11
2016 554 43
2017 544 25
2018 529 32
2019 502 30

2020 737 14

2021 503 55

Karel Lískovec
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OBNOVA FARÁŘSKÉHO HROBU

S návrhem obnovit farářský hrob na 
našem hřbitově přišla Růžena Lís-

kovcová, která se v  současnosti o  něj 
stará, poznala pracnost péče o  tento 
starý hrob, takže její návrh byl namístě. 
Ten je v  posledních letech udržován 
péčí obou Lískovců rodin.

Spolu jsme oslovili místního občana 
a kameníka Petra Majera a domluvili se 
na rozsahu jeho obnovy a kolik to bude 
stát. Nato pak jsme domluvili finanční 
zajištění obnovy s  naším administrá-
torem P. Marcinem. S ním proto, že je 
pokračovatelem církevní správy u nás 
a tam pohřbení faráři v Libníči sloužili.

Obnoven byl nápis na kříži, naklo-
něný kříž narovnán, vyměněn jeden 
podélný obrubník protože byl prasklý, 
ostatní upraveny, čímž došlo ke zmen-
šení plochy náhrobku, instalována 
nová soška Krista na kříži a  dána 
nová žulová krycí deska na náhrobek. 
Obnova byla zahájena v  srpnu 2021 
a  dokončena umístěním sošky Krista 
17. 3. 2022 Na obnovu byla kamení-
kem dána cena 30.000 Kč Tu zaplatí 
nástupnická Farnost Rudolfov. Obno-
vou se zmenší pracnost údržby hrobu 
na minimum.

Prvním tam pohřbeným farářem je 
Václav Votruba, který zde nastoupil 
službu v roce 1886, po něm v roce 1911 
Karel Linhart a  v  roce 1934 poslední 
libníčský farář a  biskupský notář Jan 
Evangelista Pulec.

Na dobové fotografii je hrob po 
pohřbení V. Votruby osazen kamen-
ným křížem a  ohraničen dekorativní 

kovovou konstrukcí. Kam se po čase 
poděla, proč se nedochovala, není 
známo. 

 Poznámka: Ke dni 31. 12. 2019 byla 
rozhodnutím biskupa Českobudějovic-
kého naše farnost zrušena a  kostel se 
stal filiálním Farnosti Rudolfov

 Karel Lískovec

Výlet do Zeměráje

Děti z mateřské školy vyrazily na školní výlet. Jely dlouho 
autobusem, až dorazily do ráje. V Kovářově u Písku se 

rozprostírá krásná, neponičená příroda se slovanskou ves-
ničkou, spoustou her a  stezkou naboso. Průvodci dětem 
vyprávěli, jak žili staří Slované. Děti dokonce viděly, jak se 
hledá pramen vody, jak se dříve mlelo obilí na mouku nebo 

jak se pracuje na hrnčířském kruhu. Nejvíce všechny zaujala 
vesnička Hráčov a  stezka Naboso. Uprostřed krajiny a  po 
okraji lesa vede upravená stezka, do které se smí vstoupit 
pouze bosou nohou. Děti se brodily blátem, potokem, zdo-
lávaly kamení, klády a chodily po šiškách. Velmi si to užily.

Rozloučení s předškoláky

Pomalu se nám školní rok nachýlil ke konci a my jsme se 
opět se slzami v očích a úsměvem na tváři loučili s našimi 

předškoláky. Děti si připravily pro rodiče besídku v duchu 
„ODPLOUVÁME“, při které nezůstalo jedno oko suché. Před-
školáci složili slib a  od pana starosty převzali šerpu. Celé 
odpoledne bylo zakončeno námořnickou pohádkou a občer-
stvením, které připravili rodiče, samozřejmě také v  duchu 
námořnictva. Touto cestou všem děkuji za spolupráci. 

Milí předškoláci, vše jednou končí. Už jen malá chvilička 
a dveře Mateřské školy se vám zavřou napořád. Každého dne 
něco končí, aby něco nového mohlo zase začít. Strávili jsme 
společně čas plný her, radosti, přátelství a vašich osobních 
pokroků. Přála bych si, aby vám zůstal zájem o  vše, co se 
kolem vás děje, abyste ve škole měli štěstí na dobré učitele 
a hlavně na pravé kamarády, bez kterých to v životě nejde. 
Ať se vám ve škole daří a nezapomeňte na svoji školku, pro-
tože všechno důležité pro život jste se naučili právě tam.

V  našich srdcích a  v  našich vzpomínkách zůstanete 
napořád.

Ambrožová Martina

Nová kniha
Kadounová, Růžena: Adamov. Stručná kronika obce v letech 1922–2022. Adamov 2022. Brož., 232 stran.

Obecní úřad Adamov vydal u  příležitosti 100. výročí 
samostatnosti obce Adamov a  100. výročí založení 

sboru dobrovolných hasičů v  obci knihu Adamov. Stručná 
kronika obce v letech 1922–2022. Kniha vznikla díky ini-
ciativě paní Růženy Kadounové, která se na tato 
výročí delší dobu připravovala. Shromáž-
dila prameny dosud nepublikované, 
ze kterých vycházela při sepsání této 
knížky. Jsou to převážně pamětní 
knihy a  kroniky obce a  zájmových 
sdružení i  archivy veřejné a  soukromé. 
Použila též literaturu o  nejbližším okolí 
a informace ze Zpravodaje města Adamov.

Autorka se v publikaci nevěnuje jen uvede-
nému století. Krátce nahlíží i do starších období, 
odkud přináší několik dalších zajímavých infor-
mací a příběhů.

Knížka je bohatě obdařena historickými i  novodobými 
fotografiemi z  obecního archivu a  z  majetku místních 
občanů (včetně vlastních). Jsou mezi nimi též kopie vzác-
ných písemných dokumentů.

Publikace je pěkně graficky zpracována a  potěší také 
svou jazykovou úrovní.

Kniha zaujme, poučí i pobaví.
Vzhledem k tomu, že převážná většina infor-
mací je publikována poprvé, je tato práce 

Růženy Kadounové nejen cenným příno-
sem pro Adamov, ale i zajímavým a hod-
notným příspěvkem do fondu regionální 
literatury. Jako taková by si zasloužila 

tvrdou vazbu.

H. Nováková, červen 2022
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Pranostiky 3. díl

V čísle 2/2022 Rozhledů jsme uvedli pranostiky lednové, 
únorové a březnové, abychom nahlédli do počasí násle-

dujících měsíců. Jak se tedy (některé) z předpovědí naplnily?
Leden studený, duben zelený. To se vyplnilo, i když v opač-

ném smyslu. Leden byl teplý, duben ale spíše bílý než zelený. 
Bylo chladno a často chumelilo.

Pranostiky V únoru, když zima málo doléhá, o Velikono-
cích tě za to vyšlehá. a  Teplý únor, studené jaro. se letos 
předvedly jako spolehlivé poselství předků. Velikonoce vyšly 
tentokrát na polovinu dubna. Zatímco Velký pátek (15. 4.) 
byl poněkud teplejší, další dny přinesly chladno a studený 

vítr, jak si asi pamatují i koledníci o Velikonočním pondělí. 
A chladné jaro – až na pár dnů v květnu – bylo až donedávna.

Ještě dlužím komentář k  březnové pranostice. Jaké je 
počasí na sv. Ruperta, takové bude v červenci. Sv. Rupert má 
svátek 27. 3. Bylo takové nenápadné počasí. Teplota max. 
15 °C, ani jasno, ani zamračeno. To určuje červencové počasí. 
Tak uvidíme.

Teď se podíváme, co sdělují pranostiky dubnové, květnové 
a červnové.

Dubnové

Je-li Zelený čtvrtek bílý, je léto teplé.
Zelený čtvrtek byl teplý (20 °C), bělal se jen rozkvetlými třeš-
němi. Tedy studené léto?
Prší-li v noci na Bílou sobotu, bude málo třešní.
Nepršelo. Přesto na naší zahradě mají třešně málo plodů, 
a jak jsem se ptala, je to v okolí podobné. Zřejmě nebyly opy-
leny – nelítaly tolik včely, do květů pršelo i sněžilo, foukal 
studený vítr a byly nízké teploty.

Na Velikonoce jasno, bude laciné máslo.
Aha. Jasno nebylo.
23. 4. Prší-li na sv. Vojtěcha, neurodí se švestky.
Nepršelo. Ale švestky na stromech přesto nevidím, sem 
tam nějakou, stejná situace prý v okolí. Stejná příčina jako 
u třešní.
24. 4. Jasný Jiří, pěkný podzimek.
Nebyl. Místo toho přišla bouřka a déšť. 

Květnové

Roj, který se v máji rojí, za plný vůz sena stojí, ale o svatém 
Jáně ani za vodu v džbáně.
K posouzení včelařům.
Deštivý květen, žíznivý říjen.
V květnu sice pršelo, ale opravdu deštivý tento měsíc nebyl, 
spíš se začalo projevovat sucho. Snad tedy v  říjnu nebude 
žízeň po vodě.
Studený máj, v stodole ráj. 
Zeptáme se zemědělců po žních. Máj byl nadprůměrně teplý.

1. 5. Prší-li na 1. máje, bude později sucho a neurodí se sena.
Nepršelo, sena bude dost.
15. 5. Déšť svaté Žofie švestky ubije.
Ten den byl slunečný, ale švestky už zničilo předchozí počasí. 
Škoda, krásně kvetly, stejně jako třešně.
25. 5. Na Urbana pěkný, teplý den, bude suchý červenec i srpen.
Bylo max. 19 °C a napršely asi 4 mm, což není hodně, ale také 
ne úplně málo. Věřme tedy, že v  letních měsících nebude 
moc sucho.

Červnové

Často-li se v červnu hrom ozývá, kalné léto potom přicházívá.
Jak červen teplem září, takový bude i měsíc září.
S hodnocením celého června počkáme až na konec měsíce, 
článek odesílám redakci 13. 6.
8. 6. Medardova kápě 40 dní kape.
Když na Medarda prší, nebudou toho roku houby růst.
S  Medardem to bylo zajímavé. Ačkoli předchozích něko-
lik dnů bylo deštivých s  dosti velkými úhrny, neboť deště 
přicházely s bouřkami, na Medarda bylo polojasno a teplo. Bez 
deště byly i další dny (mohu posoudit do 12. 6., kdy článek 
odesílám), ale předpokládám, že nás Medard neošidí, a ještě 

přinese další deště. Je to značně pravidelný jev, kterému se 
říká evropský monzun, protože je – stejně jako známé asij-
ské monzuny – důsledkem rozdílného oteplování pevniny 
a oceánu.
Podobně pravidelná je také vánoční obleva a známí zmrzlíci 
(kteří se u nás letos neukázali).
Houby tedy porostou? Lednová pranostika praví opak.

H. Nováková 13. 6. 2022
Hlavní sponzoři a partneři:

WOLFRAM
s.r.o.

Libničská náves – zastřešené pódium
9,00 – Začátek slavností a lázeňského jarmarku – střelnice, 
cukrárna, hamburgery pro gurmány, koktejlový bar, speciální ob-
čerstvení, prodejní stánky s ručními výrobky 

11,00–12,00 Vodňanská dechová kapela – kapela s tradicí 

12,00–13,00 Vyhlášení výsledků hasičské soutěže a předání 
ocenění

13,00–14,00 Vodňanská dechová kapela – kapela s tradicí 

14,00–15,00 Povídání o pejskovi a kočičce – pohádka Marešo-
vo divadelní společnosti

15,00–16,00 Vodňanská dechová kapela – kapela s tradicí 

16,30–17,00 Lišovská rocková kapela Bambus

17,00–17,20 AndulaDuo – staropražské, jarmareční a hospodské 
písničky 

17,20–17,50 Kejklířská show v podání Kejklíře Půpy 

17,50–18,10 AndulaDuo – staropražské, jarmareční a hospodské 
písničky

18,10–18,40 Kejklířská show v podání Kejklíře Půpy 

18,40–19,00 AndulaDuo – staropražské, jarmareční a hospodské 
písničky

19,00–20,00 Technická pauza

20,00–01,00 Českobudějovická kapela Valda Band - 100 % živá 
hudba, která Vás nenechá dlouho sedět

Program nejen pro děti:
13,00–15,30 BudeCirkus – workshop cirkusových dovedností, 
žonglování, slackline

14,00–17,00 Lázeňský fotokoutek

Pojďte se spolu s námi přenést do dob konce 19. století, vezměte 
na sebe dobové kostýmy a nechte se vyfotit při svém pobytu v láz-
ních. Užijte spoustu zábavy při focení, a ještě budete mít nezapo-
menutelnou památku z těchto slavností. 

15,00–18,00 Výtvarný ateliér TVOR – přijďte si vyrobit dáreček 
vlastníma rukama pod dohledem a s pomocí zkušených výtvarnic

10,30 a 15,00 Komentovaná procházka po nové naučné stez-
ce mapující historii lázeňství a Libničských vil. Vaším průvodcem 
bude ředitel Státního okresního archivu v Českých Budějovicích 
PhDr. Daniel Kovář. 

v duchu lázeňské sezónyv duchu lázeňské sezóny

pořádá obec Libníč

Libníčské slavnostiLibníčské slavnosti
16.16.

Pořádá obec Libníč. Slavnosti organizačně zajišťuje 
a moderuje Miroslav Mareš – Agentura Kultur-Kontakt

Sobota

20. srpna 
2022

20,00–01,00 Českobudějovická kapela Valda Band - 100 % živá 
hudba, která Vás nenechá dlouho sedět 20. srpna 

2022
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Z ČINNOSTI SDH LIBNÍČ

V  sobotu 23. 3. 2022 se konala výroční valná hromada 
SDH Libníč. Účastníci valné hromady byli seznámeni 

s hospodařením SDH za rok 2021 a plánem činnosti na rok 
2022. Hlavní směr činnosti v následujících obdobích spatřují 
členové SDH Libníč zejména v zajištění sportovních a vol-
nočasových aktivit pro členy a občany obce, aktivní účasti 
členů na sportovních soutěžích a  spolupráci s  ostatními 
spolky a Obcí Libníč. Na valné hromadě bylo také oceněno 
několik členů SDH. V dubnu jsme jako již každoročně zajis-
tili pro občany obce jarní sběr železného šrotu a vysloužilých 
elektrospotřebičů. Podařilo se shromáždit téměř 2,3  tuny 
starého železa a  28 kusů elektrospotřebičů. Výtěžek akce 
bude použit na činnost mladých hasičů. V úterý 30. dubna 
jsme po dvou letech zorganizovali tradiční stavění májky 
a pálení čarodějnic. Za krásného počasí se na hřišti za obcho-
dem sešla perfektní parta dětí a  dospělých. Děti společně 
s rodiči ozdobily věnec a špičku májky. Chlapi se pak cho-
pili žebříků a  s  vypětím všech sil májku postavili. Poté se 
všichni mohli věnovat bohatému občerstvení, které hasiči 
připravili, a dobré zábavě. Pro děti bylo občerstvení zdarma. 
O příjemnou atmosféru se postaral krásný oheň, kolem kte-
rého se všichni shromáždili. S blížícím se ránem řady hostů 
postupně řídly a do prvního májového dne vydrželi tradičně 
jen nejodolnější hasiči, kteří zajistili ohniště. Naši májku se 
podařilo úspěšně uhlídat. První červnovou sobotu se konaly 
Hornické slavnosti v Rudolfově. V kostýmovaném průvodu 
městem reprezentovalo naši obec několik členů SDH Libníč 
se slavnostním praporem.

POŽÁRNÍ SPORT
V polovině dubna jsme zahájili pravidelnou venkovní spor-

tovní přípravu na návsi. Děti trénují každý čtvrtek, dospělí 
v pátek. Tradiční první závody se konaly 8. května u sousedů 
v Rudolfově. Zde se podařilo na nástřikové terče vybojovat 
v kategorii mužů nad 35 let třetí místo. Hned za týden nás na 
obvodové soutěži u sousedů v Hůrách reprezentovala druž-
stvo mužů a žen. Našim ženám se podařilo ve své kategorii 

zvítězit, a postoupit tím na okresní soutěž. Muži nad 35 let 
v těžké konkurenci 11 družstev obsadili časem 20,74 s těsně 
třetí místo. V  konečném součtu to nakonec také zname-
nalo postup na okres. Okresní soutěž v požárním sportu se 
konala 4. června v areálu SKP České Budějovice. Závodilo se 
na jednotnou požární stříkačku Rosenbauer Fox. První na 
startu byly naše ženy. Po skvělém výkonu získaly stříbrný 
pohár. Pak již byli na řadě muži. Jejich výsledný čas zname-
nal 5. místo z deseti družstev. Hned ten den jsme reprezen-
tovali naši obec na soutěžním klání v Plané. Zde se poprvé 
letos představily naše dětské naděje. První závodili dospělí. 
V kategorii mužů nad 35 let se nám i přes drobný zádrhel 
na rozdělovači podařilo vybojovat zlato. Pak již závodila dět-
ská družstva. V kategorii mladších dětí dokázali naši Soptíci 
perfektním výkonem rozsvítit terče v čase 21,49 s. To nako-
nec znamenalo krásné 3. místo z deseti družstev. Starší Sop-
tíci měli svůj útok nádherně rozběhnutý, ale bohužel selhala 
technika pořadatele. I  přes naše protesty u  rozhodčích se 
pokus počítal jako neplatný. Přesto jsme na jejich výkon 
hrdí, jsou to naše zlatíčka. Byl to náročný den, ale do Libníče 
jsme přivezli kompletní sadu pohárů, která se bude krásně 
vyjímat v klubovně. 

Na závěr jménem SDH Libníč děkuji všem občanům, part-
nerům a  sponzorům, kteří hasiče podporují, a  především 
aktivním členům za jejich obětavou a nezištnou pomoc při 
cvičení, soutěžní činnosti a přípravách kulturních akcí.

Bc. Pavel Jirkovský – starosta SDH

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Srdečně Vás zveme na 

VII. ročník filmového léta v Libníči 
23. 7. – 26.7.2022 

 

sobota 23.7. Tajemství staré bambitky 2 
neděle 24. 7. Prvok, Šampón, Tečka a Karel 

pondělí 25. 7. Deníček moderního fotra 
úterý 26. 7. Vyšehrad: Fylm 

Začínáme vždy od 20:30 na návsi v Libníči. 
        Těšíme se na Vás 



Rozhledy Libníče a Jelma vydává Obec Libníč, se sídlem Libníč 85, 373 71 Libníč, 
tel.: +420 724 164 288. Redakční rada: Petr Uhlíř, Denisa Tischlerová 
Evidenční číslo : E22041, Vychází 4x za rok v nákladu 200 ks | www.libnic.cz, e-mail: obec@libnic.cz.  
Neoznačené fotografie: redakce. ZDARMA

Pokud nemáte zájem být nadále adresátem Rozhledů Libniče a Jelma,  
je možné se odhlásit emailem nebo osobně.

ZPRAVODAJ PRO OBČANY LIBNÍČE A JELMA 3/2022

Z činnosti Sportovního klubu Libníč, z.s.
Bowlingový turnaj
Členové sportovního klubu vyrazili do Bowlingového centra 
v Hluboké nad Vltavou za trochu jiným druhem sportovní 
činnosti. V  pátek 27. 5. 2022 si na bowlingových drahách 
vyzkoušeli své dovednosti ve srážení kuželek. Této oddy-
chové akce se zúčastnilo více jak 20 našich členů a všichni si 
večerní akci užili.

Cyklovýlet do Nebíčka
Obdobně jako v minulém roce jsme i  letos uspořádali cyk-
lovýlet po Třeboňsku a  Nadějské soustavě. Tato akce se 
uskutečnila ve dnech 4.–6. 6. 2022. Za domovskou základnu 
jsme zvolili Penzion Nebíčko v Hamru u Veselí nad Lužnicí. 
Odtud jsme vyrazili do lesů směrem k Třeboni. Celou dobu 
nám přálo krásné počasí a pohyb na čerstvém vzduchu byl 
po tak dlouhé době velmi osvěžující. Samozřejmě během 
jízdy nechyběly bezpečnostní zastávky na doplnění energie 
a tekutin. Této sobotní akce se zúčastnilo celkem 18 členů 
našeho sportovního klubu.

Sk Libníč, z. s.

Připravované akce v roce 2022

17. září  Vesnické Hry bez hranic

26. listopadu Zdobení vánočního stromku
  Lampionový průvod a punč

prosinec Badmintonový turnaj


